

Decision NO. (199)

Date: 18/Jumadei Al- Akhera / 1422

H

6/9/2001

For there are inheritance issues existed in files of Uthmanic Empire in Iraq and to present that Iraqi people had gained the free choice to select their Nationality. Arranging with Arab Baath socialist Party principles that Arabic who lives in Arab Homeland and talks by his mother tongue which is Arabic and according to (a) item of forty-two material of the edict.

Revolution Command Council decided the follows:

First: For every Iraqi who is eighteen years old had the right toto change his Nationality to Arabic.

Second: To submit a request of changing his nationality to Local Nationality Management that he records in the person name.

Third: Staring in local nationality and identification manager of the Governorate in requesting through (60) days starting in his submission date.

Fourth: To fix the decision of changing Nationality included file and made basically, to right all the files and other formal documents.

Fifth: Interior minister must sentence instructions to facilitate implementing rule of this decision.

Implement this decision at the beginning of its publication date in formal journals.

## قرارات مجلس قيادة الثورة

رقم القرار: ١٩٩

تاريخ القرار: ١٨/جمادى الآخرة/١٤٢٢هـ

٢٠٠١/٩/٦ م

نظرا لوجود حالات موروثية في سجلات فترة الحكم العثماني للعراق ومن أجل اعطاء العراقي حق اختيار قوميته ... وانسجاما مع مبادئ حزب البعث العربي الاشتراكي في أن العربي هو من عاش في الوطن العربي وتكلم اللغة العربية واختار العروبة قومية له ، واستنادا الى اجكام الفقرة ( ١ ) من المادة الثانية والاربعين من الدستور ،

قرر مجلس قيادة الثورة بما يأتي :

اولا - لكل عراقي اتم الثامنة عشرة من العمر الحق في طلب تغيير قوميته الى القومية العربية .

ثانيا - يقدم طلب تغيير القومية الى دائرة الجنسية والاحوال المدنية المسجل فيها الشخص .

ثالثا - بيت مدير الجنسية والاحوال المدنية في المحافظة في الطلب خلال ( ٦٠ ) ستين يوما من تاريخ تقديمه .

رابعا - يشبث قرار تغيير القومية في السجل المدني ، ويتخذ اساسا لتعديل جميع السجلات والوثائق الرسمية الاخرى .

خامسا - يصدر وزير الداخلية تعليمات لتسهيل تنفيذ احكام هذا القرار .

سادسا - ينفذ هذا القرار من تاريخ نشره في الجريدة الرسمية .

صدام حسين

رئيس مجلس قيادة الثورة

٢٠٠١/٩/١٧

الوقائع العراقية - العدد ٣٨٩٦